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Geacht College en leden van de raad, 
 
 

OPNIEUW? 
 
Op 1 januari 1979 werd ik aangesteld als docent AMV (Algemene Muzikale Vorming) aan de Goirlese 
Muziekschool. De school was gevestigd in het net geopende Jan van Besouwhuis. 
Een gebouw dat onderdak bood aan allerlei verschillende verenigingen en organisaties zoals de muziekschool, 
de biljart-, de bridge-, de schaakclub, diverse zangkoren, de harmonie Oefening & Uitspanning, Atelier 78 en 
zelfs de tafeltennisvereniging Red Star had haar tennistafels op de 2e etage. Kortom een gebouw dat veel 
verschillende mensen te samen bracht die zich daar thuis voelden en de naam van het gebouw eer aan deden:  
Het Jan van BesouwHUIS. 
Omdat het gebouw uit het einde van de 19e eeuw stamt besloot men om het in 2004 te renoveren en te 
verbouwen. Immers, de zgn U-vleugel kwam helemaal vrij en men besloot om ook dit gedeelte te betrekken bij 
het Jan van Besouwhuis. Een hele klus omdat het inmiddels een rijksmonument was en daar mag je niet zo 
maar aan “sleutelen”. Maar de klus werd geklaard en het resultaat was in ieder opzicht verbijsterend. Een 
geweldige investering in het welzijn en woongenot van de Goirlese bevolking. De oude gymzaal was vervangen 
door een uitstekende theaterzaal en de entree was overweldigend. Goirle kon trots zijn op dit geweldige 
wijkcentrum. De naam werd zelfs vervangen: “Cultureel Centrum Jan van Besouw” (CC JvB). Dit om het geheel 
meer “cachet” te geven. 
 
 
Maar…..nadat de 1e fase januari 2005 en de 2e fase augustus 2005 waren opgeleverd werden langzamerhand 
twee “problemen” zichtbaar. 

1) Het bestuur van het CC JvB luidt op 17 maart 2009 de noodklok. Zij pleit voor, ik citeer: “een 
structurele opwaardering van haar subsidie met € 100.000,= om haar sociaal culturele functie, haar 
commerciële functie en de theaterfunctie sluitend te kunnen exploiteren” einde citaat rapport 
onderzoek “Jan van Besouw” K Plus V 6 augustus 2009. 

2) De Gemeente heeft besloten om te zijner tijd het terrein achter Mainframe (voormalige 
sportaccommodatie van Sportcentrum Jan de Rooy) en het gebied van en rond het gebouw van het 
Wit-Gele kruis te reserveren voor woningbouw. 

 
Dat laatste betekent dat de sociaal-maatschappelijke organisaties in het gebouw van het Wit-Gele kruis ergens 
anders onderdak moeten vinden. Al gauw komt men op het idee om deze organisatie onder te brengen in het 
CC JvB. De raad van de Gemeente Goirle neemt bij de behandeling van de Voorjaarsnota 2010 een motie aan 
waarin zij het college de opdracht geeft te onderzoeken in hoeverre de functies in het Zorgcentrum 
(tegenwoordig benoemd als het Dorpsteam) ondergebracht kunnen worden in het CC JvB. Dit onderzoek 
(inclusief tekeningen en plaatsbepalingen van de organisaties in het CC JvB) vindt plaats en krijgt de datum 
februari 2011. 
Maar….kennelijk waren er moverende redenen om met deze rapportage niet meteen aan de slag te gaan. 



 
In het voorjaar van 2013 wordt er opnieuw een werkgroep geformeerd om te onderzoeken of het 
Dorpsteam(Zorgcentrum) kan worden ondergebracht in het CC JvB. 
De volgende belanghebbenden/vertegenwoordigers zitten aan tafel: 

• De toenmalig wethouder en 2 ambtenaren. 

• De bibliotheek  

• De SCAG  

• Factorium Podiumkunsten (ondergetekende) 

• Architenbureau Ten Bras/Westinga 

• En diverse organisaties uit het Zorgcentrum. 
 

Tijdens de eerste vergadering blijkt dat het Zorgcentrum niet onwelwillend staat tegenover het idee om 
onderdak te vinden in het CC JvB maar dat er ook wensen/eisen zijn. 
Iedereen beseft dat het krijgen van de hoofdprijs er niet in zit en dat de op dat moment vaste bewoners 
moeten inkrimpen/indikken. Maar waar een wil is, is een weg. 
Bij de tweede vergadering wordt er een voorbeeld schets voorgelegd door de architecten waar een mogelijke 
invulling van ruimten in het CC JvB is ingetekend. 
Bij de derde vergadering komt een 2e schets ter tafel en 22 augustus 2013 ligt er een  3e “definitief” 
bouwkundig voorstel op ieders bureau. 
Maar opnieuw werd er verder niets mee gedaan. Er kwam een verantwoording waarbij het financiële aspect de 
hoofdrol had. Kennelijk was het op dat moment (2013) te duur. 
 
 
Na 38 jaar (mijn vrouw 40 jaar) in het CC JvB zo wat dag en nacht te hebben gewoond gingen wij eind 
september 2017 met pensioen. 
Wie schets onze verbazing toen wij hoorden dat de SCAG het verzoek/opdracht kreeg om te onderzoeken of het 
Dorpsteam (Zorgcentrum) kon worden ondergebracht in het CC JvB. 
Ongelooflijk! Kennelijk ontbreekt het de Gemeente aan enig historisch besef. 
Voor de 3e keer “moest” dit worden onderzocht. De SCAG ging aan de slag. Sprak met allerlei organisaties en 
bracht verslag uit. En wat gebeurt er? 
B&W vegen het advies volledig van tafel en komen met een drieledig voorstel dat 180 graden gedraaid is. 
 
Ik stel vast dat: 

1) de visie waarmee in 1976 het Jan van Besouwhuis is gecreëerd toen stond als een huis, heden ten 
dagen nog steeds staat en dat dat over 50 jaar nog steeds zo is. 

2) lokaal, regionaal en landelijk al vele malen is gewezen op en bewezen dat een cultureel 
centrum(wijkcentrum) essentieel is voor de samenhang binnen je gemeente. Het functioneert als 
cement. Het brengt de bewoners bij elkaar, het inspireert mensen, verhoogt de creativiteit, draagt bij 
aan het welbevinden, sociale contacten, woonplezier en zorgt voor een gemeente/dorp waar men 
graag woont. 

3) het investeren in wijkcentra als De Deel, De Wildacker en het CC JvB volledig gerechtvaardigd is en dat 
het resultaat van die investering nooit in geld kan worden uitgedrukt maar merkbaar is aan 
leefbaarheid. 

4) financiële nood kennelijk de basis is voor het raadsvoorstel en dat ik het niet anders kan betitelen als 
“paniekvoetbal”. 

 
Geacht College, trek dit voorstel in en neem het advies van de SCAG over. 
Luister naar de diverse organisatie in uw gemeente. Als u dit doorzet dan gooit u iets weg wat daarna nooit 
meer terug komt. 
Besef dat in 2010 al heel duidelijk is verwoord: 
“Met de drie wijkcentra, en alle verenigingen/organisaties die hierin participeren, heeft u GOUD in handen”; 
GOOLS GOUD!!! 
 
 
Voormalig Locatie coördinator Factorium Podiumkunsten Goirle 
Lid productieteam Euregio Jeugdorkest 


